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HERRLJUNGA KOMMUN

PROTOKOLL

2023-03-23

Lokala Funktionshinderrådet
Sammanträdesdatum: 2023-03-23

Plats: Kommunhuset, Nossan

Tid: kl. 14.OO-16.00

Närvarande:

Mats Palm, ordförande kommunstyrelsen
Gunnar Andersson, 2:e vice ordförande kommunstyrelsen
Carina Fredriksen, ordförande socialnämnden
Berit Axelsson, Neuroförbundet
Kjell Nyvaller, FUB
Marja Bergström, FUB
Emil Hjalmarsson, tf samhällsbyggnadschef
Annica Steneld, bildningschef
Jennie Turunen, verksamhetschef Socialt stöd
Anna Wetterbrandt, verksamhetschef elevhälsan/rektor
Kerstin Andersson, sekreterare

Förhinder:

Sandra Säljö, socialchef

§ l Mötet öppnades
Ordförande hälsar alla välkomna och presentationsrunda genomfördes.

9 2 Faslställande av dagordning
Dagordningen justeras genom att punkten Bildningsförvaltningens informerar byter plats med
punkten Kommunstyrelsen informerar.
Berit Axelsson väcker en fråga rörande asfalteringen av gångvägen mellan Furulundsgatan och
Horsbyvägen; frågan besvaras i samband med punkten Samhällsbyggnadsförvaltningen
informerar.

9 3 Val av justerare
Kjell Nyvaller väljs till justerare.

§ 4 Introduktion till lokala funktionshinderrådet
Kerstin Andersson informerar om att rådet är ett samverkansråd. Mötesdeltagarna kommer få
information om vad som händer i kommunen och kan ge sina perspektiv. Det finns ett
reglemente som styr rådet och där styrs det upp vilka som ska delta på mötet samt vilka frågar
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rådet kan arbeta med. Reglementet är under revidering och när det fastställts så kommer det
kunna delges till alla.

Kjell Nyvaller frågar vad som gäller kring remissförfarande i kommunen. Emil Hjalmarsson
och Jennie Turunen svarar att det inte sker remissförfarande i alla situationer. Jennie förklarar

att man i vissa fall endast har använt sig av referensgrupper, men att hon tar med sig frågan för
att undersöka om man ska vidga detta till funktionshinderrådet också.

§ 5 Bildningsförvaltningen informerar
Annica Steneld och Anna Wetterbrandt berättar om deras organisationsförändring där
kulturhuset och biblioteket har gått över till det Kultur- och fritidsutskott som kommer finnas
under kommunstyrelsen.

Bildningsförvaltningen har jobbat med de kommunövergripande målen och omvandlat dem till
deras verksamhet. Det man kommer fokusera på är en ökad måluppfyllelse, minskad frånvaro
bland elever, tillgängliga lärmiljöer i samtliga verksamheter/skolformer samt ökad trygghet
och studiero. En del i detta är att alla ska få vara den man är.

Bildningsförvaltningen jobbar med de utmaningar man står inför. Förvaltningen jobbar mycket
med att skapa likvärdiga och tillgängliga miljöer. För att lyckas med det så samarbetar man
Detta arbete görs gemensamt med andra förvaltningar inom kommunen.

§ 6 Socialförvaltningen informerar
Jennie Tummen berättar att man har samma kommunövergripande fokusområden, som
bildningsförvaltningen, som man jobbar med utifrån socialförvaltningens perspektiv.

Jennie berättar att man varit del i projektering av byggandet av gruppbostad och
korttidsvistelse inom kommunen. Planen är att inflyttning och uppstart av verksamheten ska
ske i mars 2024. Det positiva är att man nu kommer kunna erbjuda dessa åtgärder i kommunen
i stället för att verkställandet sker i en annan kommun. Man kommer i och med detta även

kunna erbjuda de som fått bo i annan kommun att få flytta hem till sin hemkommun. Det pågår
mycket planering kring detta och man har genomfört studiebesök, haft samverkan med
referensgrupper med mera för att få till en bra utformning på boendena.

Det pågår mycket arbete kring Hagen och Hemgården. I dagsläget finns daglig verksamhet i
Hagens lokaler. I samband med att Hagens verksamhet flyttar in i nya lokaler så kommer
daglig verksamhet få flytta med inledningsvis. Konsekvensen är att daglig verksamhet kommer
få flytta två gånger då det finns en plan om att daglig verksamhet ska få flytta in på
Hemgården när renoveringarna där är klara. Orsaken att man väljer två flyttar är för att
deltagarna inte ska få befinna sig i ett byggkaos medan renoveringarna pågår. Jennie berättar
att personalen har en dialog med brukarna om hur man vill utveckla daglig verksamhet. Man
jobbar även med hur man ska utveckla daglig verksamhet och hur det ska förändras på sikt.
Jennie förklarar att det finns ingen fast tidsplan för när inflyttning kommer ske på hemgården.
Mats Palm berättar att man i budgeten har tidigarelagts projektet för att man ska kunna komma
i gång tidigare. Arbetet kommer pågå under 2023 - 2024 och troligen kommer man vara klar
2025

Kjell Nyvaller inlägger att två flyttar kommer ha en negativ inverkan på deltagarna hos daglig
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verksamhet. Mats Palm och Gunnar Andersson förklarar att beslutat om att tidigarelägga
uppstarten av renoveringarna är i syfte att försöka minska denna negativa påverkan.

§ 7 Samhällsbyggnadsförvaltningen informerar
Emil Hjalmarsson berättar att det vid årsskiftet skett en omorganisation inom förvaltningen.
Man är en förvaltning och två nämnder. Internservicenämnden jobbar med de interna
verksamheterna i kommunen (städ, kost etc.) och samhällsbyggnadsförvaltning jobbar med de
externa frågorna (byggnationer, tillsyn etc.).

Emil berättar att man planerar för ett nytt bostadsområde i Skoghalla.

I början av mötet väckte Berit Axelsson en fråga rörande att asfalteringen är dålig på
gångvägen mellan Furulundsgatan och Horsbyvägen. Emil berättar att en inventering har gjorts
av kommunens alla gator och man arbetar sig succesivt igenom den listan med att lägga ny
asfalt. Han är osäker på när denna specifika gång- och cykelväg ska få ny asfalt. Emil ska kona
vad som gäller för just den gångvägen.
Gunnar Andersson tillägger att asfalteringen tyvärr har varit eftersatt i kommunen, men att
man lagt ner ett stort arbete och börjar komma ikapp med arbetet.

Både Kjell Nyvaller och Berit Axelsson tar upp att de farthinder som finns på Furulundsvägen
är för höga. Det går inte att köra över dem med en rullstol. Emil tar med sig den frågan för att
se hur man tänkt med de farthindren.

§ 8 Kommunstyrelsen informerar
Mats Palm berättar att det pågår många kommunövergripande processer. De senaste åren har
man jobbat med att få en mer blandad bebyggelse i kommunen och man planerar för mer av
det framöver. Kommunstyrelsen har varit i kontakt med byggherren på kvarteret Lyckan där
man har fått beskriva de behov kommunen har på boenden för gruppbostäder etc. Man har
kommit långt i den dialogen och mtt en god samsyn i vilken typ av lägenheter som behövs.
Byggherren bygger även vanliga lägenheter där det finns en tanke om trygghetsboende.
Kommunstyrelsen har de senaste åren haft ett fokus på de vars behov man inte kunnat
tillgodose i kommunen tidigare. Man vill bli bättre och få fler insatser på hemmaplan.

Kjell Nyvaller uppger att det finns rykten om att man inte satsar inom kommunen på
exempelvis blandande boendeformer. Mats berättar att hans uppfattning är att det sker en
förändring gällande satsningar och exempelvis har man marknadsföR kvarteret Lyckan. Jennie
Turunen berättar att man jobbat hårt för att nå ut med information om projektet. Man kommer
vara med på LSS-dagen och i år kommer man satsa lite extra på det för att nå ut med
information. Man kommer även lägga ut information på hemsidan.

Mats reflekterar att tidigare års utebliva satsningar kan man inte göra någonting åt nu, men att
vi nu kan se framemot de nya satsningarna som görs inom kommunen.

§ 9 Övriga frågor
i. Vad kommer hända med daglig verksamhet? (FUB)
Frågan besvarades under § 6.
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ii. Hörslinga i Nossan (FUB)
Hörslingan har gåtts igenom och testats så nu funkar den som den ska.

iii. Statistik rörande tid till verkställande inom LSS

Marja Bergström har en övrig fråga om att få ta del av statistik rörande hur långt tid det tar att
verkställa ett beslut inom LSS. Marja undrar även hur man jobbar för att förkorta den tiden.
Jennie Turunen meddelar att hon kan ta fram statistik till nästa möte.

Jennie berättar att det kan variera mycket mellan olika insatser och man följer det intern. Detta
för att man behöver åtemapportera till IVO, men även för att man behöver se vad man kan göra
för att förkorta tiden. Jennie tydliggör att verkställandet av beslut ska ske inom rimlig tid, men
att vad som är rimlig tid inte är tydliggjort. Jennie berättar att får man ett beslut så ska det
verkställas skyndsamt, men går det mer än 3 månader så ska det rapporteras till IVO med
förklaringar, orsaker, åtgärder etc. Verkställer man inte beslutet så kan man få betala vite.
Redovisning över ej verkställda beslut görs till socialnämnden och där tydliggör man varför ett
beslut inte kunnat verkställas.

§ 10 Nästa möte
Nästa mötestid för pensionärsrådet är den lokal Nossan, kommunhuset.

24 maj 14.00-16.00
29 aug 14.00-16.00
5 december 14.00-16.00

Vid protokollet : //22MM/&’kISA„"
Sekreterare
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Mats Palm
Mötesordförande

Just 9ras

Kjell Nyvaner
FUB


